
 

 

 

 

 
 

 Kraków,  29 lipca 2024 r. 

 

Interpelacja 

 

 Prezydent Miasta Krakowa 

 Aleksander Miszalski 

 

Dotyczy: stanu środowiska w rejonie kombinatu w Nowej Hucie 

 

Szanowny Panie Prezydencie, 

w związku z informacjami medialnymi dotyczącymi pojawiających się w przestrzeni 
publicznej oszacowań magistratu odnośnie kosztów remediacji terenów wokół dawnej 
huty im T. Sendzimira (obecnie ArcelorMittal Poland) proszę o informację skąd pojawia 
się wartość 5 miliardów złotych?1 Nadmienię, że wielokrotnie zwracałem się do Urzędu 
Miasta Krakowa, spółki Kraków Nowa Huta Przyszłości S.A., jak również Prezydenta 
Miasta Krakowa z pytaniami odnośnie diagnozy środowiska w rejonie Kombinatu i 
zlecanych w tym celu badań. Nigdy jednak nie pojawiały się takowe informacje, więc 
będę wdzięczny za informacje na podstawie jakich dokumentów właśnie takie wartości 
się pojawiają? 
 
Proszę także o informację na jakim etapie jest realizacja uchwały CVI/2907/23 z dn. 22 
marca 2023 r. podjętej w celu wyjaśnienia stanu środowiska na terenach znajdujących 
się w obszarze dzielnicy XVIII Nowa Huta ze szczególnym uwzględnieniem terenów 
kombinatu metalurgicznego i dawnej strefy ochronnej wokół niego, wraz z 
opracowaniem wyników podjętych działań w formie raportu końcowego. 
 
Apeluję także o realizację woli Rady Miasta Krakowa wyrażonej w uzasadnieniu do 
uchwały, które ze względów proceduralnych nie mogła być wyrażona w treści uchwały, 
cytuję: „Rada Miasta Krakowa w celu wykonania uchwały proponuje Prezydentowi 

 
1 https://www.radiokrakow.pl/aktualnosci/krakow/nieoficjalnie-oczyszczenie-gruntow-w-nowohuckim-
kombinacie-bedzie-kosztowalo-5-miliardow  
https://krakow.tvp.pl/79491672/26072024-1850  

https://www.radiokrakow.pl/aktualnosci/krakow/nieoficjalnie-oczyszczenie-gruntow-w-nowohuckim-kombinacie-bedzie-kosztowalo-5-miliardow
https://www.radiokrakow.pl/aktualnosci/krakow/nieoficjalnie-oczyszczenie-gruntow-w-nowohuckim-kombinacie-bedzie-kosztowalo-5-miliardow
https://krakow.tvp.pl/79491672/26072024-1850


 

 

 

 

 
 

Miasta Krakowa powołanie zespołu zadaniowego, w skład którego wejdą 
przedstawiciele środowisk krakowskich instytutów naukowo-badawczych, władz 
Województwa Małopolskiego, przedstawicieli klubów Rady Miasta Krakowa, 
Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska, Regionalnej Dyrekcji Ochrony 
Środowiska i Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Środowiska. Celem prac zespołu 
zadaniowego będzie koordynacja wykonania niezależnych badań stanu gleby oraz wód 
powierzchniowych i podziemnych na terenie i w okolicy terenów należących do huty 
ArcelorMittal Poland,  ze szczególnym uwzględnieniem terenów składowisk odpadów 
poprodukcyjnych, będących zarówno we władaniu huty, jak i Gminy Miejskiej Kraków 
i władz wojewódzkich. Raport końcowy z przeprowadzonych prac, wraz ze wskazaniem 
ewentualnych kosztów remediacji tych terenów, powinien zostać przedstawiony 
Radzie Miasta Krakowa do końca 2023 r.” 
 
Wierzę, że powołanie takiego zespołu sprawi, iż cały proces diagnozowania stanu 
środowiska w rejonie Kombinatu będzie przebiegać w sposób transparenty i rzetelny, 
co sprawi, że wyniki będą wiarygodne, a to z pewnością wzbudzi zaufanie społeczne, 
tak potrzebne w tym ważnym dla krakowian temacie. 
 
 
     Z poważaniem, 
 /-/ Łukasz Maślona 


